
Antsla Vallavolikogu
EELARVE- JA MAJANDUSKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL

Antsla 15. mai 2018 nr 8

Algus kell 15.00, lõpp kell 17.30.

Koosoleku juhataja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees 
Protokollija: Helle Savi, sekretär-registripidaja

Osa võtsid komisjoni liikmed: Merike Prätz, Veiko Haugas, Margus Klaar, Lehar Neve, Tiit Tõnts, 
Kaire Uiboleht ja Helen Vettik. 

Koosolekul ei osalenud komisjoni liikmed Karl Joosep Põldsepp, Rando Treimuth, Raivo Vallner 
ja Aivo Värton.

Koosolekule kutsutud: vallavanem Avo Kirsbaum, abivallavanem Kurmet Müürsepp, 
pearaamatupidaja Eve Sikk ja Antsla Gümnaasiumi direktor Katrin Martinfeld.

Koosolekul osales volikogu liige Airi Hallik-Konnula.

Merike Prätz: 9. päevakorrapunktina võtame arutusele otsuse eelnõu „Korraldatud jäätmeveo 
ühishankel osalemise otsustamine”, mis saadeti komisjoni liikmetele hiljem ja 10. 
päevakorrapunktina „Antsla valla evakuatsioonikohtade plaan”.

PÄEVAKORD:

1. Antsla Gümnaasiumi B-korpuse projekti arutelu
Ettekandja: Katrin Martinfeld, Antsla Gümnaasiumi direktor

2. Antsla valla 2017. aasta majandusaasta aruanne
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja

3. Finantsjuhtimise kord
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja

4. Antsla Vallavolikogu 19. märtsi 2013. a määruse nr 4 „Antsla valla ametiasutuse hallatavate 
asutuste personali koosseisude, töötasustamise aluste ja töötasumäärade kehtestamine“ muutmine
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja

5. MTÜ Terve Võrumaa ja MTÜ Võrumaa Omavalitsuste Liit ühendamine
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem



6. Vallavara tasuta kasutusse andmine
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem

7. Keeritiigi park projektid
Ettekandja vallavalitsuse esindaja

8. Kaasava eelarve rakendamine Antsla vallas
Ettekandja: Kalev Joab, arenguspetsialist

9. Korraldatud jäätmeveo ühishankel osalemine
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem

10. Kohaliku omavalitsusüksuse evakuatsioonikohtade plaan
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem

11. Muud küsimused

1. Antsla Gümnaasiumi B-korpuse projekti arutelu

Ettekandega esines Katrin Martinfeld, Antsla Gümnaasiumi direktor ja tutvustas B-korpuse 
projekti. Materjal antud: http://s1.eeprojekt.ee/index.php/s/iBR2gCkidrxfbTW

Klassiruumid tehakse suuremaks (seinu nihutatakse), tuleneb see Tervisekaitse nõuetest. Jälgitakse
Päästeameti nõudeid - tuletõkkesektsioonid - korruste, korpuste ja trepikodade vahele 
paigaldatakse tulekindlad uksed. Hoone igale korrusele tulevad ühekohalised tualetid. Samuti 
tulevad igale korrusele inva WC-d.
Lifti ei tule, kuna lifti ülalpidamiskulud on väga suured. Kui tekib vajadus, siis tunduvalt odavam 
on osta „trepironija”.
Planeeritud on akende vahetus kolmekordsete pakettide vastu. 

Komisjoni liikmed tänasid ettekandjat ja kiitsid projekti heaks. 

2. Antsla valla 2017. aasta majandusaasta aruanne

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk.
On valminud Antsla valla 2017. aasta majandusaasta aruanne, mis on audiitori poolt auditeeritud. 
Märgukirja aastaaruandele audiitori poolt ei tulnud. Finantsnäitajad on head. 
Revisjonikomisjon on majandusaasta aruandega tutvunud. Olemas on revisjonikomisjoni akt, aga 
hetkel puudub hinnang.
Merike Prätz: Bilanss võiks sisukorras eraldi pealkirjana olla. 

Komisjoni liikmed kiitsid Antsla valla 2017. aasta majandusaasta aruande heaks ja tegid 
ettepaneku, esitada määruse eelnõu volikogule kinnitamiseks.

3. Finantsjuhtimise kord

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk.

http://s1.eeprojekt.ee/index.php/s/iBR2gCkidrxfbTW


Uus finantsjuhtimise kord on koostatud sellepärast, et Antsla valla põhimääruses oli eraldi eelarve 
koostamise kord ja eraldi Antsla valla reservfondi kasutamise kord. Uues Antsla valla 
põhimääruses neid kordasid enam ei ole. Sellepärast on ette valmistatud Finantsjuhtimise kord, kus
on sees nii eelarve koostamine, aruandlus kui ka reservfondi kasutamine. 
Eelarve võib olla kas kassapõhine või tekkepõhine. 2018. a eelarve on kassapõhine.
Võimalik, et 2019. a eelarve koostame tekkepõhise. 

Merike Prätz: Ega eelarve koostamisel omaloomingut teha ei saa, dikteerib riik, kuidas koostada.

Eve Sikk: Kirjutasin korras lahti, kuidas eelarve menetlemine käib. Eelarve koostamisse 
kaasatakse vallavolikogu alatised komisjonid ja eelarve koostamise juhtivkomisjon on 
vallavolikogu alatine eelarve- ja majanduskomisjon.

Komisjoni liikmed kiitsid määruse eelnõu heaks ja tegid ettepaneku, esitada määruse eelnõu 
volikogule kinnitamiseks. 

4. Antsla Vallavolikogu 19. märtsi 2013. a määruse nr 4 „Antsla valla ametiasutuse 
hallatavate asutuste personali koosseisude, töötasustamise aluste ja töötasumäärade 
kehtestamine“ muutmine

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk.
Eelnõu koostamisel on aluseks võetud kahe hallatava asutuse juhataja ettepanekud. 
Antsla Gümnaasiumi direktor teeb ettepaneku:
1) lisada Antsla Gümnaasiumi koosseisu alates 01. augustist 2018. a koolipsühholoog 1,0 kohta;
2) suurendada Antsla Gümnaasiumi koosseisus alates 01. augustist 2018. a HEV koordinaator 0,3 
kohta, kokku 0,5 kohta.
Rahastus tuleb riigi eelarvest.
Antsla Kultuuri- ja Spordikeskuse juhataja teeb ettepaneku:
1) arvata välja Antsla Kutuuri- ja Spordikeskuse koosseisust alates 1. septembrist 2018. a 
riidehoidja 1,0 kohta.
Töö ümberkorralduse tõttu asutuses puudub vajadus riidehoidja töökoha järele. KSK juhataja 
sõnul on edaspidi riidehoid korraldatud viisil, et nagides olevad riided on külastajate 
omavastutusel ja väärtuslikumad esemed saab hoiustada lukustatud hoiukapis. 

Komisjoni liikmed kiitsid ettepaneku heaks ja tegid ettepaneku, esitada määruse eelnõu volikogule
kinnitamiseks.

5. MTÜ Terve Võrumaa ja MTÜ Võrumaa Omavalitsuste Liit ühendamine

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum.
Mittetulundusühing (edaspidi MTÜ) Terve Võrumaa on loodud eesmärgiga tagada kõrgetasemeline
eriarstiabi  ja  hooldusteenuste  kättesaadavuse  jätkusuutlikkus  ühingu  liikmetest  kohalike
omavalitsuste  elanikele,  osutada  erihooldusteenuseid,  toetada  Võru  maakonna  esmatasandi
tervishoidu ja viia läbi haigusi ennetavaid ja tervist säilitavaid üritusi. 
MTÜ Võrumaa Omavalitsuste Liit üheks kandvaks eesmärgiks on liikmete ühistegevuse kaudu 
maakonna tasakaalustatud ja jätkusuutlikule arengule kaasaaitamine.
Juhindudes asjaolust, et mõlema MTÜ liikmeskond on kattuv ja samaväärseid eesmärke täitev, ei 
ole mõistlik tegevusi dubleerida või neid täita erinevate juriidiliste isikute vahendusel. Seetõttu on 
põhjendatud MTÜ-d ühendada.



MTÜ Võrumaa Omavalitsuste Liidu põhikirja punkt 43 kohaselt toimub MTÜ Võrumaa 
Omavalitsuse Liit ühinemine, jagunemine või tegevuse lõpetamine liidu üldkoosoleku otsusega, 
mille aluseks on vastavad Võrumaa Omavalitsuste Liidu liikmete volikogude otsused.
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku, anda luba MTÜ Terve Võrumaa ühinemiseks MTÜ-ga 
Võrumaa Omavalitsuste Liit, milles ühendatavaks mittetulundusühinguks on mittetulundusühing 
Terve Võrumaa ja ühendavaks mittetulundusühinguks on mittetulundusühing Võrumaa 
Omavalitsuste Liit.

Komisjoni liikmed kiitsid otsuse eelnõu heaks ja tegid ettepaneku esitada otsuse eelnõu volikogule
kinnitamiseks. 

6. Vallavara tasuta kasutusse andmine

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum.
Antsla Vallavalitsusele laekus 4. aprillil avaldus, mille kohaselt soovitakse rentida Haabsaare 
raamatukogule kuuluvat ruumi, kus tegutses kuni 27. veebruarini 2018. a MTÜ Kaika Maanaiste 
Selts. Avalduse esitaja soovib Haabsaare raamatukogu hoone I korrusel avada käsitöötuba külaelu 
elavdamiseks, tähtajaga kuni kümme aastat tasuta kasutamise lepingu alusel. Hoone 
kommunaalkulud tasub rentnik. 
Antsla Vallavalitsus toetab käsitöötoa avamist hoone I korrusel.

Toimus arutelu. 

Lehar Neve: Otstarbekam oleks ruumid anda kasutusele tähtajatu lepinguga, mis võimaldab 
lepingu lõpetada kiiremini kui tähtajalise lepingu puhul, kui selleks peaks tekkima vajadus.
Komisjoni liikmed toetasid Lehar Neve ettepanekut. 

Komisjoni liikmed tegid ettepaneku, vaadata üle lepingu tähtaja tingimus. Tähtajatut lepingut on 
juriidiliselt lihtsam muuta. 
Komisjoni liikmed   kiitsid otsuse eelnõu heaks ja tegid ettepaneku esitada otsuse eelnõu volikogule  
kinnitamiseks. 

7. Keeritiigi park projektid

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum. 
Kõige olulisem on tuletõrjehüdrandi rajamine, see puudutab nii Perearstikeskust, kui Antsla 
Gümnaasiumi. 
Kõigepeal tuleks projekteerida ja siis etapiviisiliselt ehitada - tuletõrje hüdrant, Keeritiigi 
puhastamine ja siis jalgteede rajamine. 

Kõige asjalikumaks peeti OÜ EKSEEDER hinnapakkumist. 

Toimus arutelu. 

Eve Sikk: Eelarve seletuskirja sai kirjutatud, et teeme ära kõnniteed 21 600 euroga ja tööprojekti 
tellime 2000 euro eest. 
Merike Prätz: Tänane seisukoht on, et puhastame ära tiigi, rajame hüdrandi ja teeme korda kaks 
kõnniteed.
Kaire Uiboleht: Päästeametiga peab suhtlema, et hinnata ära Keeritiigi võimekus. 



Komisjoni liikmed andsid vallavalitsusele heakskiidu toimetada Keeritiigi pargi eelarvelise rahaga 
nii nagu praegu vaja on.

8. Kaasava eelarve rakendamine Antsla vallas

Ettekandega esines arenguspetsialist Kalev Joab. 
Kaasav eelarve annab elanikele võimaluse kaasa rääkida valla arendustegevuses. Igal aastal 
eelarve koostamisel volikogu otsustab, kui suur on kaasava eelarve summa. 
Kaasava eelarve komisjoni koosseisu kuuluksid arengu- ja planeerimis-, eelarve- ja majandus- 
ning haridus- ja kultuurikomisjoni esimees, vallavanem ja arenguspetsialist. 
Tänu inimeste ideedele ja rahvahääletusele saab selgemaks, millised on murekohad piirkonnas.

Arenguspetsialist tutvustas määruse eelnõud.

Merike Präz: Korras on sees ürituse korraldamine. Oleme ka varem kaasava eelarve põhimõtteid 
arutanud ja toetanud pigem investeeringuobjekti rahastamist, kui ürituse korraldamist. 
Määruse eelnõu § 1 lõiked 2 ja 3 on sellisel juhul vastuolus. 
Ettepanek ürituse korraldamine määruse eelnõust välja võtta. 

Toimus arutelu.

Merike Prätz: Kui me tahame saada kaasava eelarve ettepanekuid, peaks meil olema pigem 
ideekonkurss ja ettepanekute esitamise tähtaeg peaks olema varasem. Ideekonkurss võiks olla vaba
kirjeldus, me ei peaks kõike reglementeerima. 

Komisjoni liikmete ettepanek oli korraldada ideekonkurss, sellest tulenevalt vaadata üle määruse 
eelnõus toodud kuupäevad ja sisu. Määratletud võik olla arv, mitu ideed välja valitakse (3-4), 
millega edasi tegelema hakatakse. 

9. Korraldatud jäätmeveo ühishankel osalemine

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp ja tutvustas otsuse eelnõud.
13. aprillil 2018. a toimus SA Võrumaa Arenduskeskuse initsiatiivil koosolek Võru maakonna 
kohalike omavalitsuste jäätmevaldkonna vastutajatega. Koosolekul osalejad avaldasid arvamust, et
võiks kaaluda korraldatud jäätmeveo teenuse osutamiseks maakondliku ühishanke korraldamist. 
Ühise hanke korral ühineksid omavalitsused uue jäätmeveo lepinguga vastavalt kehtivate lepingute
lõppemisele.
Abivallavanem tutvustas Võrumaa omavalitsuste korraldatud jäätmeveo lepingute kehtivuse 
tähtaegasid.
Kokkulepe jäi, et II kvartali lõpuks kõik Võrumaa omavalitsused otsustavad, kas tahavad osaleda 
ühishankes või mitte. Ühishankes osalevad kõik omavalitsused, kes selleks soovi avaldavad.
Kui ühishankes osaleda soovijaid ei ole, korraldab hanke Antsla vald üksinda. 

Toimus arutelu, kuidas korraldatakse prügivedu hajaasustuses.

Avo Kirsbaum: Vallavalitsuse ettepanek on, osaleda sihtasutuse Võrumaa Arenduskeskus poolt läbi
viidaval ühisriigihankel „Võrumaa korraldatud jäätmevedu“ hankijana.

Komisjoni liikmed toetasid vallavalitsuse ettepanekut ja tegid ettepaneku esitada otsuse eelnõu 
volikogule arutamiseks ja kinnitamiseks.



10. Kohaliku omavalitsusüksuse evakuatsioonikohtade plaan

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp ja tutvustas otsuse eelnõud.
Evakuatsiooni korraldamiseks määrab kohaliku omavalitsuse üksus oma haldusterritooriumil 
paiknevad võimalikud evakuatsioonikohad ja koostab evakuatsioonikohtade kasutusele võtmiseks 
evakuatsioonikohtade plaani (protokollile lisatud).

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

Merike Prätz Helle Savi
koosoleku juhataja protokollija


